

Dressurudvalgsmøde
27. februar kl. 17:30
Kursuscenter Severin, Middelfart

Til stede:

Per Nielsen (PNI)
Dorte Njor Larsen (DNL)
Ole Hummelshøj (OH)
Kirsten Søgaard (KS)
Lisbeth Jespersen (LJ)
Susie Dannemand (SD)

Fra administrationen:

Susie Juhl (SUJ)
Anne Silfwander (ASI)

Dagsorden:

Side

1	Nyt fra Formanden og administrationen	2
2	Gennemgang stævnerapporter (rapporter fra sidste periode er vedhæftet mailen)	2
3	Dommeruddannelse	2
4	B-stævner, prop.	3
5	Stordommermøde.....	3
6	Dommere	3
7	Opfølgning, arbejdsgruppe for stævnestruktur	3
8	Evt.....	3

Ansvarlig for
Videre forløb

	<p>1 Nyt fra Formanden og administrationen</p> <p>Ny kommunikationsassistent pr. 1. januar: Ny konsulent til elite-dressur pr. 1. marts: Barselsvikariat til afd. klub og Sport: Klubudvikling og para-dressur Stilling opslået til endnu et medlem i DU, som vi satser på kan godkendes på næste bestyrelsesmøde (ikke på onsdag).</p> <p>Punkter på kommende bestyrelsesmøde: Udstyrskontrol fremadrettet. Årets official. Årets klub. Medlemstal (ser ud til at være i positiv udvikling).</p> <p>PWN: Per var gæst ved ECCO samlingen i starten af året på ECCO-centeret. Med fokus på udstyr samt info om stewards roller til internationale stævner. Sportsudvalgsmøde i sidste uge. Se referat på Rideforbund.dk</p>
	<p>2 Gennemgang stævner rapporter (rapporter fra sidste periode er vedhæftet mailen)</p> <p>KS: Uggerhalne – der var ikke helt styr på tidsplanerne for dommerne. Derudover manglede der et lokale eller afsides bord, hvor dommerne har kunne tale om klassen efterfølgende. Udfordring med dobbeltruder, der er punkteret, så der driver vand mellem de 2 glas. LJ: har et par stævner i streg oplevet udfordringer med at dommerne ikke har fået information i tide om klasse/fordeling, og at der er påsat dommere til klasser, der ikke har måtte dømme de pågældende klasser. Flere efterspørger, at dommerne skal være med til præmieoverrækkelserne til B-stævner (og c-stævner). Kan vi føre det ind i kontrakterne for B-stævner? At det bør tilstræbes, at klassens hoveddommer deltager i præmieoverrækkelsen. Og det samme for kommercielle turneringer. Vil vi gerne, at TD'erne kan være i dialog med stævnearrangørerne og opfordre til, at dommere deltager ved præmieoverrækkelser. Generelt er det udfordrende, at det er svært at få god forplejning til mange ridestævner. Det er udfordrende for klubberne at få frivillige kræfter.</p>
	<p>3 Dommeruddannelse</p> <ul style="list-style-type: none">• Dommerkurser (er budgettet det samme som tidligere?). Ja, det er det. Der er et særskilt budget for Blackhorse.• Dommereksamener: Marken versus Årseksamen, skal der ændres i dressurdommeruddannelsen. Fokus på åbenhed og synlighed i hvordan det foregår, når vi indstiller og sender til eksamen, så vi sikrer ensretning og gennemskuelighed. Måske en mindre arbejdsgruppe kan se på uddannelsen. Den skal ikke laves totalt om bare gennemgås for mulige forbedringer. Kirsten og Susie vil i samarbejde med et nyt medlem kigge på dommeruddannelsen inkl. mentorer og mentorrolle/opgave.

	<ul style="list-style-type: none"> • Kan der laves handleplaner på dommere / således at de ved, hvad der skal til for at komme fra D til fx A+, så vi har et kontinuerligt flow. En opgave for den kommende arbejdsgruppe. • Opfølgning på dommeraktivitet i forhold til 2022 (fil vises). • Ide: Nyhedsbrev til dressurdommere, hvad rører sig vedr. kurser, i Administrationen etc. 1 gang i kvartalet. Admin. gør gerne forsøget i noget løbende kommunikation – alle byder ind med relevant indhold.
	<p>4 B-stævner, prop.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Helgstrand i uge 5 – LA-klasser Spænder C-klasser ved B-stævner ben for øvrige C-stævner den dag? Drøftes desuden i stævnestrukturgruppe.
	<p>5 Stordommermøde</p> <ul style="list-style-type: none"> • Inkl. Feed back på officialsdag (se vedhæftning) Feed back er meget blandet, både på formiddagens program og eftermiddagens program. Det virker til, at den personlige baggrund har været af betydning for opfattelsen. Vi drøfter stordommermøde på næste udvalgsmøde igen.
	<p>6 Dommere</p> <ul style="list-style-type: none"> • Behandlet på lukket møde
	<p>7 Opfølgning, arbejdsgruppe for stævnestruktur</p> <p>Fokuspunkter:</p> <ul style="list-style-type: none"> -Sikre fair konkurrence fx via opdeling i 2 grupper (gode og mindre gode) – hvordan skiller man? Hvor ligger den fair opdeling? -Hvordan nedbringer man den økonomiske byrde ved stævner?
	<p>8 Evt.</p> <p>DU-møde i forbindelse med rep.mødet. Dvs. møde fredag d. 31/3 kl. 17.00</p> <p>Kan det føres ind i dommeruddannelse, at dommere der er indstillet til eksamen, kan deltage i kurser på det niveau, de har udsigt til at avancere til? Medtages i den eventuelle opdatering af dressurdommeruddannelsen.</p> <p>Susie D er ved at planlægge et C, B; B+ kursus på Sjælland i uge 16 eller 17.</p> <p>Frafald af doteringer. Må doteringer være i form af gavekort? Ja</p> <p>Fordeling af klasser til B-stævner – fokus på at der roteres i klassefordelingen, så det ikke altid er de samme, der skal ride først og de samme, der skal ride sidst.</p>

